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De voorzitter verklaart de zitting geopend om 19:11 uur.  
 
 

00.01 Goedkeuring virtueel vergaderen Raad voor Maatschappelijk Welzijn - besluit 
burgemeester 15 oktober 2020. 

 
BESCHRIJVING 

 
Aanleiding en Feitelijke context 

Naar aanleiding van COVID-19 zijn er richtlijnen uitgevaardigd omtrent het  fysiek vergaderen van 
gemeente en OCMW raad. 

In deze omstandigheden is het aan de burgemeester om een besluit uit te vaardigen voor de 
organisatie van de vergaderingen van de lokale bestuursorganen. 

Bij besluit van 15 oktober 2020 heeft de burgemeester een verordening goedgekeurd om de raad voor 
maatschappelijk welzijn en de gemeenteraad virtueel te organiseren achter gesloten deuren. 

Argumentatie 



Fysieke bijeenkomsten van gemeente- en OCMW raad is enkel mogelijk indien de richtlijnen inzake 
hygiëne en social distancing kunnen gegarandeerd worden. 

In de huidige omstandigheden is een fysieke bijeenkomst van 25 personen niet opportuun. 
Vergaderen op een andere fysieke locatie zou (te) veel organisatorische bijkomende maatregelen 
vergen om aan alle regels te kunnen voldoen. Bovendien is de huidige opnameapparatuur die moet 
zorgen voor het zittingsverslag, niet verplaatsbaar.   

Er bestaan anderzijds voldoende mogelijkheden om op een virtuele/digitale manier de vergaderingen 
te organiseren conform alle regels. 

De burgemeester dient bij de keuze voor een digitale of virtuele vergadering een besluit te nemen: 

- de burgemeester kan de besluiten per vergadering van het bestuursorgaan nemen, ofwel voor de 
vergaderingen van het bestuursorgaan gedurende de volledige periode van de federale fase; 

- de burgemeester legt hierin de modaliteiten vast op welke wijze het bestuursorgaan vergadert; 

- de besluiten moeten in overeenstemming zijn met de richtlijnen die gelden om de gevolgen en de 
verspreiding van COVID-19 te beperken. 

De burgemeester kan deze verordening nemen in toepassing van artikel 134 §1 van de nieuwe 
gemeentewet in de plaats van de gemeenteraad. 

De verordening vervalt indien ze niet in de eerstvolgende vergadering van de 
gemeenteraad wordt bekrachtigd. Aangezien echter de raad van maatschappelijk welzijn voor de 
gemeenteraad vergadert, wordt ook aan de raad voor maatschappelijk welzijn gevraagd akkoord te 
gaan met een virtuele raad achter gesloten deuren. 

Pers en publiek kunnen de vergadering wel virtueel volgen. 

 
JURIDISCH KADER 

 
Decreet van 22 december 2017 over het lokaal bestuur. 

De nieuwe gemeentewet, inzonderheid artikel 134 §1 en 135 §2. 

Besluit van de burgemeester van 15 oktober 2020. 

 
BESLUIT 

 
Met 22 stemmen voor (Mondelaers Paul, De Rop Ingrid, Van Meijvis Louis, Williams Anja, Daems 
Leander, Janssens Caroline, Vermeulen Niels, Helsen Jeroen, Smets Benny, Sels Frank, Mensch 
Jurgen, Van Hove Ils, Gielis Tine, Broeckx Gerda, Moons Raf, Nysmans Bob, Vanbel Felix, Devoghel 
Nele, Lintermans Hanne, Van de Weyer Theo, Baumans Bart, Hoes Stefaan) en 2 onthoudingen 
(Vankrunkelsven Willem, Laermans Richard). 

Artikel 1 



De Raad voor Maatschappelijk Welzijn gaat akkoord om de vergadering van 27 oktober 2020 virtueel 
en achter gesloten deuren te houden. 

Artikel 2 

Pers en publiek kunnen de vergadering wel virtueel volgen. 

 
 

01.01 Notulen voorgaande zitting. 

 
BESCHRIJVING 

 
Het betreft de notulen van 22 september 2020. 

 
BESLUIT 

 
Enig artikel 

De notulen van 22 september 2020 worden goedgekeurd met 14 stemmen voor (Smets Benny, Sels 
Frank, Mensch Jurgen, Van Hove Ils, Gielis Tine, Broeckx Gerda, Moons Raf, Nysmans Bob, Vanbel 
Felix, Devoghel Nele, Lintermans Hanne, Van de Weyer Theo, Baumans Bart, Hoes Stefaan) en 
10 onthoudingen (Mondelaers Paul, Laermans Richard, Vankrunkelsven Willem, De Rop Ingrid, Van 
Meijvis Louis, Williams Anja, Daems Leander, Janssens Caroline, Vermeulen Niels, Helsen Jeroen). 

 
 

02.01 Goedkeuring implementatie sectoraal akkoord 2020 voor lokale en provinciale 
besturen. 

 
BESCHRIJVING 

 
Aanleiding en Feitelijke context 

Op 8 april 2020 hebben de sociale partners in het comité C1 voor de lokale en provinciale besturen 
een sectoraal akkoord 2020 gesloten. Alle lokale en provinciale besturen moeten dit globaal uitvoeren. 

Via lokale onderhandelingen wordt het akkoord concreet ingevuld. 

Het lokaal akkoord voor gemeente en OCMW Laakdal werd onderhandeld met de vakbonden op 21 
september 2020. 

Argumentatie 

De kern van het sectoraal akkoord is een koopkrachtverhoging van globaal 1,1% vanaf 1 januari 2020 
voor de personeelsleden die onder het toepassingsgebied vallen van het sectoraal akkoord voor de 
lokale en provinciale besturen: zowel VIA als niet VIA personeelsleden vallen onder het 
toepassingsgebied. 

Het akkoord bevat volgende grote pijlers: 



- Luik 1: verhoging van de maaltijdcheques vanaf 1/01/2020 tot het fiscale maximum van 8 euro met 
een maximum van 100 euro per personeelslid; 

- Luik 2: recurrente koopkrachtverhoging van 200 euro per VTE vanaf 1/01/2020; 

- Luik 3: Verhoging van de minimale bijdragevoet tweede pensioenpijler contractueel personeel naar 
2,5% of gelijkwaardige dekking voor besturen die werken met een kloofdichting. 

Het lokaal bestuur Laakdal voldoet reeds aan de laatste voorwaarde waarbij de kloofdichting zelfs 
groter is dan het sectoraal akkoord voorschrijft; hier moeten dan ook geen maatregelen meer worden 
goedgekeurd. 

Het lokaal bestuur Laakdal heeft ook reeds in 2020 koopkrachtmaatregelen (maaltijdcheques) 
afgesloten met de vakbonden en goedgekeurd (verhoging maaltijdcheques van 7,4 naar 7,9 euro). 
Deze inspanningen mogen volgens het sectoraal akkoord verrekend en aangewend worden om 
aan de huidige maatregelen te voldoen. Maaltijdcheques kunnen niet met terugwerkende kracht 
worden toegekend. 

Het is aan het lokaal bestuur om de concrete modaliteiten hiervan vast te leggen. Dit werd 
onderhandeld met de vakorganisaties op 21 september 2020. 

 
JURIDISCH KADER 

 
Decreet van 22 december 2017 over het lokaal bestuur. 

Sectoraal akkoord 2020 lokale en provinciale besturen. 

Omzendbrief KB/ABB 2020 / 2 van 28 mei 2020 betreffende het sectoraal akkoord 2020 voor het 
personeel van de lokale en provincale besturen. 

Protocol van akkoord met de vakorganisaties van 21 september 2020. 

 
FINANCIELE EN BELEIDSINFORMATIE 

 
Verhoging maaltijdcheques: 

 + 24.564 euro in 2021 

 + 27.079 euro jaarlijks vanaf 2022 

ecocheques: + 35.542 euro jaarlijks vanaf 2020. 

 
BESLUIT 

 
Met 24 stemmen voor (Mondelaers Paul, Laermans Richard, Vankrunkelsven Willem, De Rop Ingrid, 
Van Meijvis Louis, Williams Anja, Daems Leander, Janssens Caroline, Vermeulen Niels, Helsen 
Jeroen, Smets Benny, Sels Frank, Mensch Jurgen, Van Hove Ils, Gielis Tine, Broeckx Gerda, Moons 
Raf, Nysmans Bob, Vanbel Felix, Devoghel Nele, Lintermans Hanne, Van de Weyer Theo, Baumans 
Bart, Hoes Stefaan). 



Artikel 1 

Luik 1 - verhoging maaltijdcheques: 

- De maaltijdcheques worden met ingang van 1 januari 2020 verhoogd naar 8 euro: 

 De werkgeversbijdrage wordt vastgelegd op 6,91 euro 

 De werknemersbijdrage wordt vastgelegd op 1,09 euro 

- Voor de voorbije periode van 1/01/2020 tot 30/09/2020 zal de inhaalbeweging gebeuren d.m.v. eco-
cheques. 

Artikel 2 

Luik 2 - recurrente koopkrachtverhoging: 

- Met ingang van 1 januari 2020 wordt de verhoging van de recurrente koopkracht verkregen tot aan 
het maximum van 200 euro per voltijds VTE via eco-cheques die worden toegekend bovenop het 
bedrag dat wordt verkregen via de verhoging van de maaltijdcheques zoals bepaald in artikel 1 van dit 
besluit. 

Artikel 3 

Het vast bureau wordt gemachtigd de verdere praktische uitvoeringsmodaliteiten vast te leggen. 

 
 

11.00.a Gegevensdeling vanuit Vlaanderen naar de lokale besturen. 

 
BESCHRIJVING 

 
Raadslid Caroline Janssens stelt dat in Laakdal al meerdere malen het armoededebat is gevoerd. De 
kinderkansarmoede cijfers zijn in Laakdal vrij hoog in vergelijking tot andere landelijke gemeenten in 
Vlaanderen. In juni werd vanuit de oppositie aangedrongen om een plan van aanpak uit te werken, 
maar helaas werd dit weggestemd. Tot juni was er een probleem met de gegevensdeling vanuit het 
Vlaamse niveau naar de lokale besturen. Minister Beke heeft een tijdje geleden het Vlaams actieplan 
armoedebestrijding bekend gemaakt en dat is uitgebreid in de commissie welzijn en 
armoedebestrijding besproken. Nu blijkt echter dat wel een gegevensdeling mogelijk is op twee 
niveaus vanuit het Agentschap Opgroeien.  

Eerst en vooral kunnen lokale besturen terecht bij het agentschap Opgroeien met het oog op 
uitwisseling van gegevens in het kader van de COVID-19-maatregelen voor kwetsbare gezinnen. 
Laakdal kreeg hiervoor vanuit Vlaanderen 26.485 euro. 
Het agentschap Opgroeien geeft aan lokale besturen die hierom vragen, eenmalig informatie over 
welke gezinnen binnen het Groeipakket een sociale toeslag ontvangen. Met deze gegevens kunnen 
lokale besturen een gericht, lokaal sociaal beleid voeren. Zij kunnen kwetsbare gezinnen dan een 
financiële tegemoetkoming toekennen zonder dat gezinnen hiervoor iets hoeven te doen. 
Om deze gegevensmededeling mogelijk te maken moet er een protocol gesloten worden tussen 
Opgroeien en het desbetreffende lokaal bestuur. Geïnteresseerde gemeenten maken dan via 
versleutelde elektronische communicatie een lijst over aan Opgroeien met vermelding van alle 
kinderen van 0 tot 25 jaar gedomicilieerd in hun gemeente.  



Een tweede stroom verloopt via het Agentschap Uitbetaling Groeipakket. 
Samen met Opgroeien werkte het Agentschap Uitbetaling Groeipakket een procedure uit om de 
gezinnen uit de gewenste doelgroep te selecteren op basis van een aantal parameters. Zo zijn de 
lokale besturen zeker dat zij alle betrokken gezinnen bereiken.  

N-VA Laakdal is enorm ontgoocheld te vernemen dat de gemeente Laakdal nog niet heeft ingetekend 
op deze gegevensstromen. 

Schepen Raf Moons begrijpt niet goed wat allemaal verkeerd is gegaan. De schepen heeft 
nagevraagd hoe dit kan. De sociale dienst is al sinds begin september met het Agentschap Uitbetaling 
Groeipakket aan het mailen om te zien hoe dit moet werken. De sociale dienst heeft pas afgelopen 
vrijdag de nodige richtlijnen gekregen. De schepen is ook zeker bereid om hiermee aan de slag te 
gaan, maar het was inderdaad liever iets sneller gekomen. De schepen begrijpt ook niet dat 
Vlaanderen heeft gezegd dat Laakdal hierop niet ingetekend heeft, want dat kan pas sinds vrijdag. 

Raadslid Caroline Janssens stelt dat er € 26.485 Covid-19 middelen is vrijgemaakt voor Laakdal. Het 
raadslid hoort daarover wel tegenstrijdige signalen. In juni werd gezegd dat die middelen goed 
gebruikt gingen worden. Anderzijds heeft het raadslid ook gehoord dat maar € 7.000 van die 
budgetten zijn opgesoupeerd, terwijl dit maar loopt tot 31 december 2020. Gaat de schepen 
gebruikmaken van die Covid-19 middelen bij de sociale toeslag? De kinderkansarmoede cijfers zijn in 
Laakdal ook vrij hoog; 13,8%. Zo kan de schepen laten zien dat Laakdal een goed lokaal 
armoedebeleid gaat uitwerken.  

Schepen Raf Moons legt uit dat Laakdal die kans met beide handen vastgrijpt. In het begin was het 
inderdaad wat zoeken en toen heeft de gemeente voorzichtig gehandeld. Dat was ook goed, want 
voor sommige Covid-19 subsidies zijn in de zomer beperkende maatregelen opgelegd en moet de 
gemeente een aantal dingen gaan verantwoorden. Ondertussen is de einddatum van 31 december 
2020 ook verlaten omdat men ziet dat corona toch nog langer duurt. Dit geeft Laakdal iets meer ruimte 
om te spreiden zodat zoveel mogelijk mensen geholpen kunnen worden. De dienst zal aan het begin 
van 2021 een anoniem overzicht opstellen van welke middelen naar welke soorten gezinnen zijn 
gegaan zijn en waarvoor dit is voorzien. De schepen zal dit overzicht begin 2021 aanreiken. De 
middelen worden op een verstandige wijze toegekend via het Bijzonder Comité, waar ook de controle 
zit om te zien dat dit geld bij de juiste mensen komt. 

De voorzitter stelt vast dat er verder geen vragen of opmerkingen zijn. De voorzitter brengt het punt op 
vraag van raadslid Caroline Janssens ter stemming waarbij N-VA vraagt aan de schepen van sociale 
zaken om gebruik te maken van beide informatiestromen zodat dit toelaat een gerichter lokaal 
armoedebeleid te voeren en om de meest kwetsbare doelgroepen zeker te bereiken. 

Met 24 stemmen voor (Mondelaers Paul, Laermans Richard, Vankrunkelsven Willem, De Rop Ingrid, 
Van Meijvis Louis, Williams Anja, Daems Leander, Janssens Caroline, Vermeulen Niels, Helsen 
Jeroen, Smets Benny, Sels Frank, Mensch Jurgen, Van Hove Ils, Gielis Tine, Broeckx Gerda, Moons 
Raf, Nysmans Bob, Vanbel Felix, Devoghel Nele, Lintermans Hanne, Van de Weyer Theo, Baumans 
Bart, Hoes Stefaan) wordt dit punt goedgekeurd. 

 
 
 
 

31.00.a Interpellatie: Recente publicatie lokale armoedebarometer. 

 
BESCHRIJVING 

 
Raadslid Paul Mondelaers stelt dat deze interpellatie gaat over de armoedebarometer van het 
decenniumdoel. Deze organisatie wordt gesteund door mutualiteiten, werkgeversorganisaties, 



scholen, CLB’s die hun expertise samenleggen en die op basis van zestien parameters punten geven 
en gemeenten rangschikken. Laakdal doet het niet echt zeer slecht. Bij die zestien parameters kan 
iedereen een beetje via 'cherry picking' zijn gelijk halen. Laakdal heeft bijvoorbeeld maar een beperkt 
aantal mensen die een beroep doen op de budgetmeter elektriciteit en gas. Anderzijds is in Laakdal 
sprake van een sterke stijging van de leefloners. Het is een verdienste van de lokale 
armoedebarometer dat zij hun indicatoren op drie fronten zetten. Het eerste is effectief de armoede 
meten. Ten tweede meet men de potentiele armoede, wat bv. gaat over scholing en langdurige 
werkloosheid. Ten derde laat de lokale armoedebarometer ook zien welke inspanningen de 
gemeenten zich hebben getroost en wat de effectiviteit van de inspanningen is. Het gegeven dat 
kinderkansarmoede niet noodzakelijk moet uitgroeien tot armoede door middel van een goed beleid 
wordt hier in vraag gesteld. Laakdal krijgt een nul, dat wil zeggen, er is geen effect. Nul wordt ook als 
negatief geëvalueerd: ‘Er is geen verbetering ten opzichte van de beginsituatie’. Het raadslid vindt dat 
dit punt in de discussies meegenomen moet worden. 

Schepen Raf Moons maakt een kleine kanttekening. De cijfers zijn inderdaad wat ze zijn. Men kan 
cijfers eruit pikken die de stelling van raadslid Paul Mondelaers ondersteunen. Indien men op tien van 
de zestien parameters niet achteruit of vooruit gaat, dan is dat niet slecht, maar men moet ook dieper 
kijken. Laakdal staat bij het aantal sociale woningen ook op nul omdat dat aantal niet gestegen is ten 
opzichte van de vorige keer. Dit komt echter omdat Laakdal op dit vlak in een gunstige beginsituatie 
stond. Het is wel belangrijk dat die cijfers aanzetten om nog beter na te denken over het beleid en te 
bezien waar men nog extra accenten kan leggen. 

Dit agendapunt geeft verder geen aanleiding tot een beslissing. 

 
 
 
 
De voorzitter verklaart de zitting geheven om 20:08 uur. 
 
Algemeen directeur 
 

Jerry Verspreet 

Voorzitter 
 
Ils Van Hove 

 


